



# France Gélinas

La députée de Nickel Belt - MPP for Nickel Belt

## NICKEL BELT BULLETIN

DECEMBER / DÉCEMBRE 2023

Hello,

As a resident of Northern Ontario, if you are referred to a medical specialist and must travel at least 100 km one-way to see them, you may be eligible for financial help from the **Northern Health Travel Grant (NHTG)** program.

This program helps with some of the costs to access the closest OHIP covered medical specialist or service in a ministry funded health care facility, that are not available locally.

Whether you drive, take a bus, train or fly, the **NHTG** provides financial assistance at a rate of 41 cents per km, with a 100 km deductible.

If you are required to stay overnight and had to travel at least 200 km one-way to your appointment, the **NHTG** also provides an accommodation allowance, payable per trip:

- \$100 per lodging night up to 2 lodging nights
- \$250 for 3 lodging nights
- \$500 for 4-7 lodging nights
- \$550 for 8 or more lodging nights

Accommodations receipts **MUST** be in the patient's name. **PLEASE NOTE** that meals, parking fees and other incidentals are not covered and will **NOT** be reimbursed.

For more information visit:

[www.health.gov.on.ca/en/public/publications/ohip/docs/brochure\\_northern\\_en.pdf](http://www.health.gov.on.ca/en/public/publications/ohip/docs/brochure_northern_en.pdf)

If you have any questions or need an application, please call us at **1-877-280-9990** or **705-969-3621**.

Wishing you a wonderful holiday season!

Bonjour,

En tant que résident.e du Nord de l'Ontario, si vous êtes référé à un spécialiste médical à plus de 100 km de chez vous, vous pouvez bénéficier d'une aide financière du **Programme de subventions accordées aux résident(e)s du Nord de l'Ontario pour frais de transport à des fins médicales (SRNOFTFM)**.

Ce programme aide à couvrir une partie des coûts liés à l'accès, au plus proche spécialiste ou service médical, couvert par l'Assurance-santé, dans un établissement de soins de santé financé par le ministère, et qui n'est pas disponible localement.

Le **SRNOFTFM** fournit une aide financière de 41 cents par kilomètre, après un déductible de 100 km, que vous conduisiez, preniez l'autobus, le train ou l'avion.

Si vous devez passer la nuit après avoir voyagé au moins 200 km pour vous rendre à votre rendez-vous, le **SRNOFTFM** fournit également une indemnité d'hébergement, payable par voyage :

- 100 \$ par nuit jusqu'à 2 nuits
- 250 \$ pour 3 nuits
- 500 \$ pour 4 à 7 nuits
- 550 \$ pour 8 nuits ou plus

Les reçus d'hébergement **DOIVENT** être au nom du patient. **VEUILLEZ NOTER** que les repas, les frais de stationnement et autres frais accessoires ne sont pas couverts et ne seront **PAS** remboursés.

Pour plus d'informations, consultez le site :

[www.health.gov.on.ca/fr/public/publications/ohip/docs/brochure\\_northern\\_fr.pdf](http://www.health.gov.on.ca/fr/public/publications/ohip/docs/brochure_northern_fr.pdf)

Si vous avez des questions ou pour un formulaire, appelez nous au **1-877-280-9990** ou **705-969-3621**.

Je vous souhaite des belles fêtes !



705-969-3621  
1-877-280-9990  
[www.francegelinas.ca](http://www.francegelinas.ca)  
[fgelinas-co@ndp.on.ca](mailto:fgelinas-co@ndp.on.ca)